
58.6. Yaşam Derneğine röportaj… 

Merhabalar Senih hocam, Monsanto-Bayer’in ürettiği Glisofat içerikli tarım ilaçlarıyla ilgili Orman ve 

Tarım Bakanlığı’na karşı açılan dava daki kazanımla ilgili aşağıda bazı sorular yer alıyor. İsterseniz 

uygun bulmadığınız soruları çıkarabilir, birleştirerek yanıt verebilir veya yeni bir soru ekleyebilirsiniz. 

Şimdiden katkınız ve emeğiniz için çok teşekkür ederim. 

Yusuf Gürsucu 

Yeni Yaşam Gazetesi  

Ekoloji Editörü 

 

 

*Sizi uzun yıllardır çevre ve doğa yararına açtığınız davalardan iyi tanıyoruz. En son Ankara 18. İdare 

Mahkemesi’ne açtığınız Bayer-Monsanto’nun ürettiği Glisifot içerikli ilaçların zararlı olduğuna karar 

verilmesini ve bu süreci aktarabilirmisiniz? 

 

 AMERİKALI OKUL BAHÇIVANI ZENCİ JOHNSONUN ABD  DE AÇTIĞI E MONSANTI ZEHİR İLACIN 

BENİ KANSER  YAPTI 289 MİLYON DOLAR TAZMİNAT VER ‘’ DAVSINI KAZANINCA VE AYRIK 

OTLARINDAN HOŞLANMAYAN BHALKIMIN B U İŞLACA AŞKINI BİLDİĞİMDEN BAKANLIĞA DİLEKÇE İLE 

RUHSATI İPTAL ETSENE TOPLATSANA BAŞVURUSU YAPTIM. REDDE  DAVA  AÇTIM  İPTAL KARARI ÇIKTI 

GELDİ.. ONU HGUKUK ARAYIŞI ÇİFTÇİLER SENDİKALAR TOPLAUM UYANIŞ ÇALIŞMASI YAPMAK 

ALZIMDI NYAPIYORUM SŞZ DE YAPIN  

*Monsanto’nun ABD’de bir çiftçinin açtığı davayı kaybetmiş olması bu ilaçların zararları bakımından 

halkta ciddi bir farkındalığı ortaya çıkardı. İdari mahkemenin aldığı karar kalıcı bir karara dönüşebilir 

mi? 

DÖNÜŞEBİLİR AMA BEN YÜKSEK FADRKINDALIK GÖRMEMEKTEYİM … SEN BEN O  DAHA ÇALIŞIP 

FARKINDALIK ÇIKMALI .. ÇIKMIŞ DEĞİL YUSUF  

 

*Bakanlık 2022 yılına kadar Avrupa Birliği’nde ilacın serbest olduğuna dayanarak savunma yaptı. 

AB’nin Glisofatı bir yasaklayan bir serbest bırakan tutumunun nedeninin BAYER’in Monsanto’yu satın 

almasıyla bir ilişkisi var mı? 

SANMIYORUM HER İKİSİNİN BİRLEŞMESİ BU KRİZLERİ AŞMAK İÇİN DEĞİL EKONOMİK MUAZZAM 

BÜYÜME DÜNYAYA   DUMAN İÇİN OLUYOR… 

ABD SAĞLIK KANSEROJEN DİYE AVRUPA   BİRLİĞİ PEK KANSEROJEN DEĞİL DİYE ÇIKIYORLAR ŞİMDİLİK 

AVRUPA 2 YIL DAHA UZATTI GÖZLÜYOR… BAKACAKLAR DÜNYAYA 

* Dava sürecinde Üniversitelerden gelen glisofat içeren ilaçlarla ilgili hayvan ve insan sağlığına zararlı 

olduğu yönünde raporların gelmesinin mahkemeyi etkilediği söylenebilir mi? 



TABİİ Kİ BİLİM HERKESİ ETKİLER .. AMA HAKİMLERE BİLİMİN VIZ GELDİĞİ DE OLUR OLUYOR.. O 

ZAMAN HALKIN TEPKİSİNİ ARIYOR GÜVENİYORUZ. KIRMIZI IŞIKTA BİR İKİKİŞİ GEÇERSE CEZA  500 KİŞE 

BİRDEN GEERSE CEZA YOK NEDEN HI ? 

* Bayer’in Y. K. Başkanı Baumann yaptığı bir açıklamada, “2050 yılına kadar dünya nüfusunun 3 milyar 

daha artmasıyla iklim değişimi sorununun kesiştiği noktada ‘tarım endüstrisinin’ en önemli sektörler 

arasında listeye ilk beşten girecek” sözlerini nasıl anlamalıyız?  

BAYER HOLDİNGLER DEVLETLER HEM NUFUS ARTIŞINI DESTEKLER HEM SATIŞI HEM HASTALANMAYI 

HEM TEDAVİYİ….  BAY Baumann  3 miyar artışa hazırlanarak ilaç zehir tarım endüstri arar.. bu işler 

böyle olur . Biz de hukuk arayarak talana vs çomak sokmaya çalışırız. 

* Son olarak Glisofata karşı kazanılmış benzer davalar son yıllarda giderek azalsa da ilerleyen 

zamanlar da Danıştay veya Yargıtay’dan geri dönebiliyor. Ancak iktidar bu durumu düzelten yasa ve 

yönetmelikler yayınlayarak şirketlerin çıkarlarını koruduğu görülüyor. Böyle bir süreçte Mahkemelerin 

durumunu nasıl değerlendiriyorsunuz? 

Evet yargının bağımsızlığının zedelendiği tesbitini yapıyoruz. Yargıçların 25-30 Yaşına indiğini ve 

gariplikleri görüyoruz.davamızda da istinaf mahkemesine Danıştay irtirazlar yaşayacağız.tc iç hukukta 

başımıza iş gelirse  ABD hukukuna mahkemesine Amerika kıtasının insan hakları mahkemesine 

gideceğiz deyişimiz bundan.. 

Sevgiler 

Senih özay  

 


